

## BAB 2 : PENINGKATAN TAMADUN

3. Gambar berikut merujuk kepada seni bina tamadun Yunani, Rom, India dan China yang masih kekal sehingga kini.



*Parthenon*



*Aqueduct*



*Tembok Besar China*



*Greathbath India*

- a. Nyatakan fungsi monument berikut terhadap sesebuah tamadun.

*Parthenon* \_\_\_\_\_

*Aqueduct* \_\_\_\_\_

[ 2 markah ]

- b. Apakah faktor yang membolehkan manusia tamadun awal mampu membina senibina seperti di 1(a)?

---

---

---

---

[ 4 markah ]

- c. Jelaskan kepentingan memelihara dan memulihara seni bina lama di negara kita?

---

---

---

---

[4 markah]

1 Tamadun China dikatakan mempunyai reka bentuk seni bina yang berlainan daripada tamadun lain. Salah satu seni bina yang dihasilkan ialah Tembok Besar China.

a. Berdasarkan pengetahuan sejarah anda, apakah ciri-ciri seni bina Tamadun China?

[4 markah]

b. Mengapakah masyarakat lampau mampu membina seni bina yang unik dan kekal hingga hari ini?

[8 markah]

c. Mengapakah generasi kini perlu didedahkan dengan sifat bertanggungjawab terhadap pemeliharaan dan pemuliharaan warisan bangsa.

[8 markah]

**PENSKORAN STRUKTUR DAN ESEI**  
**Bab 2 :PeningkatanTamadun**

Soalan 3	Perincian / Butiran	Markah
a	<p><b>Nyatakan fungsi monument berikut terhadap sesebuah tamadun.</b></p> <p>Parthenon- Rumah berhala/ tempat menyimpan patung dewa / tempat menjalankan kerja awam</p> <p>Aqueduct-Bekalan air</p> <p style="text-align: right;">(Mana-mana 2 x 1m)</p>	<p>1</p> <p>1</p> <p>[ 2 markah ]</p>
b	<p><b>Apakah faktor yang membolehkan manusia tamadun awal mampu membina senibina seperti di 1(a)?</b></p> <p>FAKTA - Kebolehan memanfaatkan sumber semulajadi</p> <p>HURAIAN – Sebagai bahan binaan yang berkualiti</p> <p>CONTOH - Bahan binaan diperbuat dari tanah liat dan tanah lumpur</p> <p>INFRENS - Bahan binaan yang berkualiti menyebabkan Struktur bangunan tersebut kekal sehingga kini.</p> <p style="text-align: right;">(Mana-manajawapanmunasabah4 x 1m)</p>	<p>1</p> <p>1</p> <p>1</p> <p>1</p> <p>[ 4 markah ]</p>
c	<p><b>Jelaskan kepentingan memelihara dan memulihara seni bina lama di negara kita?</b></p> <p>FAKTA - Menjadi sumber pelancongan</p> <p>HURAIAN - Pendapatan Negara akan meningkat</p> <p>CONTOH - Kota A Famosa di Melaka</p> <p>INFRENS - Pendapatan yang diperolehi dapat digunakan Untuk pembangunan negara.</p> <p style="text-align: right;">(Mana-manajawapanmunasabah4 x 1m)</p>	<p>1</p> <p>1</p> <p>1</p> <p>1</p> <p>[ 4 markah ]</p>

Soalan 4	Perincian / Butiran	Markah
a	<p>Berdasarkan pengetahuan sejarah anda, apakah ciri-ciri seni binaTamadun China?</p>	
F1	Tembok Besar China	1
F2	Panjang 1500 batu dari Kansu ke Peking	1
F3	Tembok batu	1
F4	Diperbuat daripada tanah liat	1
F5	Diperbuat daripada batu bata	1
F6	Diperbuat daripada tanah lumpur	1
F7	Terdapat pintu gerbang	1
F8	Dikelilingi parit yang besar	1

	F9 F10 F11 F12	Mempunyai menara Terdapat kediaman Istana mempunyai dewan dan taman Berbentuk pagoda  (Mana-mana 4 x 1m)	1 1 1 1 [ 2 markah ]
b	F1 F2 F3 F4 F5 F6 F7 F8 F9 F10	Mengapakah masyarakat lampau mampu membina seni bina yang unik dan kekal hingga hari ini?  Ketahanan manusia dalam tamadun awal menghadapi cabaran. Kepimpinan berwibawa dan kuat Pemimpin dapat menyatupadukan rakyat Pemimpin dapat meningkatkan jati diri rakyat Pemimpin meyakinkan bahawa usaha mereka akan berjaya Pengaruh agama dalam kehidupan Penggunaan elemen geometri iaitu segi empat dan bulat Penggunaan tanah liat Penggunaan batu bata Penggunaan Tanah lumpur  (Mana-mana munasabah 8 x 1m)	1 1 1 1 1 1 1 1 1 1 [ 8 markah ]
c		Mengapakah generasi kini perlu didedahkan dengan sifat bertanggungjawab terhadap pemeliharaan dan pemuliharaan warisan bangsa?	
	<b>Aras 4</b>	Pengetahuan dan pemahaman sangat jelas Bukti / contoh sangat sesuai Membuat inferens yang tepat Jawapan sangat mendalam / terperinci Komunikasi / pengolahan sangat menarik Menunjukkan kematangan  Contoh: Mengekalkan warisan bangsa Lahirkan rasa bersyukur Meningkatkan imej negara Mewariskan kepada generasi akan datang Contohnya bangunan Sultan Abdul Samad memperlihatkan keindahan seni binanya melalui pengaruh Inggeris dan Islam. Jelaslah hal ini akan membuka mata masyarakat dunia untuk melancong dan melawat bangunan bersejarah di Malaysia.	<b>7 - 8</b>
	<b>Aras 3</b>	Pengetahuan dan pemahaman sangat jelas Bukti / contoh yang sesuai Membuat inferens	<b>5 - 6</b>

		<p>Jawapan sangat mendalam Komunikasi / pengolahan menarik</p> <p>Contoh: Mengekalkan warisan bangsa Lahirkan rasa bersyukur Meningkatkan imej negara Mewariskan kepada generasi akan datang Contohnya bangunan Sultan Abdul Samad memperlihatkan keindahan seni binanya Jelaslah hal ini akan membuka mata masyarakat dunia untuk melancong di Malaysia</p>	
	<p><b>Aras 2</b></p>	<p><b><u>Aras 2</u></b> Jawapan agak mendalam/ pengetahuan/ pemahaman yang jelas dan membuat inferens Mengulas dengan jelas dan menunjukkan pengetahuan/ pemahaman yang agak mendalam</p> <p><b>Contoh:</b> Mengekalkan warisan bangsa Lahirkan rasa bersyukur Meningkatkan imej negara Mewariskan kepada generasi akan datang</p>	<p><b>3 - 4</b></p>
	<p><b>Aras 1</b></p>	<p><b><u>Aras 1</u></b> Jawapan mudah/ pengetahuan/ pemahaman yang terhad Mengulas dengan hujah yang mudah</p> <p><b>Contoh :</b> Mengekalkan warisan bangsa Lahirkan rasa bersyukur</p>	<p><b>1 – 2</b></p>